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§ 69   

Val av justerare 

Kommunstyrelsens utskott för näringsliv, arbetsmarknad och 
tekniska frågors beslut 
Ingemar Lennartsson (KD) utses att tillsammans med ordförande justera dagens protokoll.  
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§ 70   

Fastställande av dagordning 

Kommunstyrelsens utskott för näringsliv, arbetsmarknad och 
tekniska frågors beslut 
Utskickad dagordning fastställs.  
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§ 71  Dnr KS 2023/000992-11 

Näringslivschefen informerar 

Kommunstyrelsens utskott för näringsliv, arbetsmarknad och 
tekniska frågors beslut 
Informationen noteras som mottagen.  

Dagens sammanträde  
Näringslivschef Johanna Wihl och Johanna Asp från Attraktiva Oskarshamn informerar om 
föreningen Sveriges Kommunala Näringslivstjänstemän (SKNT) som höll sin årskonferens i 
Oskarshamn den 15-17 maj.  
 
Ordförande ställer proposition på att informationen noteras som mottagen och finner att utskottet 
beslutar bifalla detta.  
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§ 72  Dnr KS 2024/000113-12 

Månadsuppföljning maj 2024, Tekniska kontoret 

Kommunstyrelsens utskott för näringsliv, arbetsmarknad och 
tekniska frågors beslutsförslag till kommunstyrelsen 
Tekniska kontorets månadsuppföljning per 31 maj 2024 godkänns. 

Ärendet 
Månadsuppföljning per 31 maj 2024 och årsprognos har sammanställts för Tekniska kontoret, se 
bilaga 1 och 2. Belopp inom parentes nedan avser föregående månadsuppföljning. 

Bakgrund 
Enligt kommunallagen ska kommunerna, både på kort och lång sikt, ha en god ekonomisk 
hushållning i sina verksamheter. Detta uppnås genom en ekonomi i balans med regelbundna 
uppföljningar och utvärderingar av verksamheterna. Enligt kommunens ekonomi- och verksamhets-
styrningsregler ska månadsuppföljningar göras löpande tillsammans med helårsprognoser. Styrelser 
och nämnder ska regelbundet följa upp utvecklingen av verksamheternas ekonomi. 
Månadsuppföljningarna ska beslutas av kommunstyrelsen. 

Driftbudget 
Periodens händelser  
För den avgiftsfinansierade VA-verksamheten är budgetavvikelsen inklusive kapitalkostnader per 
maj -775 tkr (-263 tkr). Driften fortlöper. Den fakturerade vattenförbrukningen har minskat de senaste 
åren men i år har förbrukningen varit högre i februari, april och juni jämfört med 2023. Utfallet i 
kvartal 1 är på samma nivå som för 2023, men fortfarande lägre än för 2022. Utfallet i kvartal 2 är 
högre än motsvarande period för både 2023 och 2022. Hur utvecklingen fortsätter återstår att se. 
 
För de skattefinansierade verksamheterna är budgetavvikelsen inklusive kapitalkostnader per maj  
-3.704 tkr (-2.588 tkr). Kostenhetens försäljningsintäkter fortsätter att minska och livsmedels-
kostnaderna är fortsatt höga. Enligt storhushållsprisindex har priserna ökat sedan årsskiftet. 
Fastighetsavdelningen påverkas av lägre interna hyresintäkter och höga kostnader för fastighets-
underhåll, skadegörelse, vattenskador och hög prisnivå på media. Mediakostnaderna har även 
påverkats av den kyliga våren. Under årets första fyra månader var kostnaderna för skadegörelse 
och vattenskador mycket höga och uppgick till 1.544 tkr. I maj har dessa kostnader varit låga. 
Gatuavdelningen har fortsatt med ordinarie säsongsarbete som grusupptagning, gatu- och park-
arbeten samt arbete med ledningsnätet. Kostnaderna för grusupptagningen blev högre än budget 
vilket innebär att den negativa budgetavvikelsen för vinterväghållningen har ökat. Kost- och 
städavdelningen arbetar fortlöpande med kostnadseffektiviseringar vilket också ger resultat, dock 
fortsätter försäljningsintäkterna att minska. Kostenheten medverkar i inköps- och upphandlings-
centralens pågående livsmedelsupphandling.  
 
Årsprognos 
Den avgiftsfinansierade VA-verksamheten redovisar en oförändrad årsprognos på -4.600 tkr  
(-4.600 tkr). Budgetavvikelsen beror på planerat underskott kopplat till tidigare upparbetat eget 
kapital och lägre kapitalkostnader för 2024 för Figeholms avloppsreningsverk. 
 
För de skattefinansierade verksamheterna bedöms årsprognosen till -3.800 tkr (-3.000 tkr) varav 
gatuavdelningens vinterväghållning -1.600 tkr (-1.000 tkr), kost- och städavdelningens minskade 
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försäljningsintäkter -700 tkr (-500 tkr) och fastighetsavdelningens höga kostnader för fastighets-
underhåll, skadegörelse och vattenskador -1.500 tkr (-1.500 tkr). 
 
Vidtagna åtgärder 
För VA-avdelningens underskott har inga åtgärder vidtagits då det är ett planerat underskott som 
ska balanseras mot tidigare upparbetat VA-kapital. För vinterväghållningen har inga åtgärder 
vidtagits utan man avvaktar bland annat utfallet för övriga verksamheter inom gatuavdelningen. 
 
Övriga underskott kräver åtgärder. Sedan tidigare har en åtgärdsplan på 2.000 tkr beslutats av 
Ksnat 2024-04-16 § 43. Fastighetsavdelningen minskar det planerade fastighetsunderhållet. Kost- 
och städavdelningen fortsätter att arbeta med förändring av recept, matsvinn, inköpsmönster och 
allmän återhållsamhet. 

Investeringsbudget 
För de avgiftsfinansierade investeringarna uppgår budgetavvikelsen per maj till +11.798 tkr  
(+8.759 tkr). Årsprognosen bedöms till +13.700 tkr (0 tkr). Avvikelsen beror på ändrade tidplaner för 
pågående projekt och behöver flyttas till nästa år för att kunna slutföra projekten. Figeholms 
avloppsreningsverk slutredovisades för KSNAT i maj. Det återstår rivning av det gamla 
reningsverket och återställande av markytan som beräknas bli klart under våren nästa år. Utredning 
kring Fårbo vattenverk har påbörjats och projektet fortsätter nästa år. Det nya stora projektet 
Klintemåla VA-omvandlingsområde har startat.  
 
För de skattefinansierade investeringarna är budgetavvikelsen +13.803 tkr (+14.011 tkr). I års-
prognosen bedöms ett budgetöverskott på +6.000 tkr (+6.000 tkr). Överskottet avser två projekt med 
förskjuten projektstart. I övrigt löper investeringsarbetena på enligt plan. Gc-vägarna 
Herrgårdsvägen och Södra vägens etapp 2 beräknas kunna projektavslutas i juni. 

Frisknärvaro  
Tekniska kontoret arbetar löpande och strukturerat med frisknärvaron. Målet för frisknärvaron är 
95 %. Statistiken släpar en månad men fram till april 2024 uppgår frisknärvaron till 95,6% (95,8%) 
vilket innebär att målet är uppfyllt. 

Löften  
Tekniska kontoret har 28 st löften varav 3 st för avgiftsfinansierad verksamhet och 25 st för 
skattefinansierade verksamheter. Inom kost- och städavdelningen har mindre avvikelser 
rapporterats. Åtgärder har vidtagits utan dröjsmål och därefter görs efterkontroller under en period. 
Inom gatuavdelningen har återkoppling på inkomna felanmälningar fortsätter dröja lite mer än tre 
dagar och anledningen är brist på personalresurser. 
 
Konsekvenser för barn och unga 
Månadsuppföljningen gör det möjligt för verksamheterna att se de ekonomiska förutsättningarna för 
det som är kvar av året. Utifrån detta kan chefer ha kontroll på medelsanvändningen och vid behov 
omfördela tillgängliga medel på bättre sätt. Vid en svår ekonomisk situation behövs prioriteringar, 
dessa ska ses och bedömas från ett barnperspektiv. Om de ekonomiska förutsättningarna ändras 
kan det påverka servicen till medborgarna och i sin tur drabba barn och unga.  

Ärendets behandling 
I tjänsteutlåtande från tekniska kontoret föreslås att utskottet bör godkänna månadsuppföljning per 
31 maj 2024.  

Dagens sammanträde 
Förvaltningsekonom Sandra Gustavsson redogör för ärendet och svarar på frågor.  
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Ordförande ställer proposition på tekniska kontorets förslag och finner att utskottet beslutar bifalla 
detta.  

Beslutsunderlag 
Tjänsteutlåtande, tekniska kontoret  
Bilaga 1 Driftuppföljning 240531 
Bilaga 2 Investeringsuppföljning 240531 

Skickas till 

För kännedom: 
Tillförordnad teknisk chef 
Ekonom tekniska kontoret 
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§ 73  Dnr KS 2024/000213-3 

Information - fokusområden budget 2025, Tekniska 
kontoret 

Kommunstyrelsens utskott för näringsliv, arbetsmarknad och 
tekniska frågors beslut 
Informationen noteras som mottagen. 

Dagens sammanträde  
Förvaltningsekonom Sandar Gustavsson informerar om den pågående processen kring 
fokusområden som beslutades av kommunstyrelsens utskott för näringsliv, arbetsmarknad och 
tekniska frågor 2024-04-30 § 56 inför budget 2025. 
 
Ordförande ställer proposition på att informationen noteras som mottagen och finner att utskottet 
beslutar bifalla detta.  
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§ 74  Dnr KS 2024/000382-1 

Information förslag till Taxor och avgifter 2025 
Tekniska kontoret 

Kommunstyrelsens utskott för näringsliv, arbetsmarknad och 
tekniska frågors beslut 
Informationen noteras som mottagen. 

Dagens sammanträde 
Förvaltningsekonom Sandra Gustavsson informerar om förslag till taxor och avgifter 2025. Ärendet 
tas upp till beslut i kommunstyrelsens utskott för näringsliv, arbetsmarknad och tekniska frågor den 
10 september 2024. 
 
Ordförande ställer proposition på att informationen noteras som mottagen och finner att utskottet 
beslutar bifalla detta.  
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§ 75  Dnr KS 2023/000800-3 

Svar på motion 13/23 - Gör de offentliga toaletterna 
tillgängliga 

Kommunstyrelsens utskott för näringsliv, arbetsmarknad och 
tekniska frågors beslutsförslag till kommunstyrelsen och 
kommunfullmäktige 
Motionen avslås med hänvisning till yttrandet från tekniska kontoret.  

Ärendet 
I motion från Mathias Karlsson (KLP) föreslås att kommunfullmäktige bör ge kommundirektören i 
uppdrag att ta fram ett förslag på hur offentliga toaletter kan bli mer tillgängliga för invånare och 
besökare. I motionen föreslås att toaletterna ska vara öppna dagtider helt kostnadsfritt.  

Yttrande från tekniska kontoret  
Offentliga toaletter spelar en viktig roll i det offentliga rummet och medför flera fördelar för både 
invånare och besökare. Genom ett stort utbud av offentliga toaletter gör vi det möjligt för människor 
att röra sig fritt i staden utan att behöva oroa sig för var de kan hitta en toalett. Besökare och turister 
uppskattar tillgången till rena och väl underhållna toaletter vilket kan förbättra deras upplevelse av 
staden och uppmuntra dem till att stanna längre.  
 
Oskarshamns kommun strävar efter att hålla en hög standard på de offentliga toaletterna. 
Erfarenheter från vår egen och andra kommuner visar att gratis toaletter leder till en ökad risk för 
vandalisering och missbruk. Ostädade och vandaliserade offentliga toaletter motverkar istället syftet 
med dem.  
 
I Oskarshamns kommun finns tillgång till både gratis toaletter och avgiftsbelagda som betalas via 
sms eller med kort. Gratis toaletter finns tillgängliga under bland annat kulturhusets ordinarie 
öppettider. Betallösningen förlänger livslängden och minskar underhållskostnaderna på 
toalettbyggnaderna. Kostnadens för offentliga toaletter i Oskarshamns kommun uppgick 2023 till 
cirka 300 000 kronor. De intäkter som generades uppgick till cirka 30 000 kronor. Syftet med 
avgiftsbelagda toaletter är inte att stänga någon ute utan att ha möjlighet att erbjuda trygga och rena 
toaletter. 
 
Tekniska kontoret delar ambitionen att göra centrum bekvämt och tillgängligt för alla invånare och 
besökare. Vi kommer fortsätta arbeta för att förbättra de offentliga toaletterna utan att äventyra 
kvaliteten och säkerheten.  

Konsekvenser för barn och unga 
Beslutet förväntas inte få några särskilda konsekvenser för barn och unga.  

Ärendets behandling 
I tjänsteutlåtande från tekniska kontoret föreslås att utskottet bör föreslå att motionen avslås med 
hänvisning till yttrandet från tekniska kontoret.  
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Dagens sammanträde 
Tf. teknisk chef Arne Erlandsson redogör för ärendet och svarar på frågor.  
 
Ordförande ställer proposition på tekniska kontorets förslag och finner att utskottet beslutar bifalla 
detta.  

Beslutsunderlag 
Tjänsteutlåtande, tekniska kontoret  
Motion 13/23 
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§ 76  Dnr KS 2023/000803-5 

Svar på medborgarförslag 16/23 - Besvärsgatan 

Kommunstyrelsens utskott för näringsliv, arbetsmarknad och 
tekniska frågors beslutsförslag till kommunstyrelsen  
Medborgarförslaget avslås med hänvisning till yttrandet från tekniska kontoret.  

Ärendet 
I medborgarförslag inskickat av Ingrid K-Hammarqvist föreslås att kommunen ändrar beläggningen i 
Besväret för att förbättra tillgängligheten i området.  

Yttrande från tekniska kontoret  
Besväret och Fnyket är några av kommunens äldsta stadsdelar som består av väl bevarade trähus  
från 1800-talet. Gatorna i området är belagda med kullersten Vi är införstådda med att kullerstenar 
medför svårigheter, särskilt för de som cyklar eller har begränsad rörlighet.  
 
Krav på tillgänglighet i publika miljöer har funnits i plan- och bygglagstiftningen (PBL) sedan 1960-
talet och kravnivån har utvecklats efterhand. Markbeläggningen i Oskarshamns kommun ska 
underlätta tillgängligheten för personer med fysiska funktionshinder. Rullstolsburna och personer 
med nedsatt rörlighet ska kunna ta sig fram utan att passera höga kanter. Det ska finnas gångstråk 
som är fria från hinder, där personer med nedsatt synförmåga får hjälp av naturliga ledstråk såsom 
fasader, kantstöd, planteringar med mera för att kunna orientera sig. Gångbanor ska ha en så slät 
och halkfri beläggning som möjligt. I samband med VA-arbete i området kommer markbeläggningen 
att ses över. Oskarshamns kommun arbetar också med olika varianter av taktila ledstråk.  
 
Alla kommuner har dock möjlighet att bevara den bebyggelse som anses oersättlig till följd av dess 
historiska, kulturhistoriska, miljömässiga eller konstnärliga värde genom de skyddsbestämmelser 
och rivningsförbud som finns att tillgå i plan- och bygglagen. Lagen syftar till att främja en långsiktig 
hållbar livsmiljö både för de som lever i dagens samhälle och för kommande generationer. Att värna 
om kulturarvet är ett sätt att trygga en hållbar livsmiljö, vilket också anges i 1 kap. 1 § PLB.  
 
Trots nackdelar har kullerstenar också betydande kulturella, estetiska och historiska värden som gör 
dem viktiga att bevara på vissa platser. Besväret har ett kulturhistoriskt värde med unik atmosfär. 
Kullerstenen där bidrar till att bevara stadens historia och är ett attraktivt besöksmål för turister. 
Kullerstenar är även ett hållbart och miljövänligt material. De har en lång livslängd och kräver mindre 
underhåll jämfört med asfalt och betong. Mot bakgrund av detta föreslås att medborgarförslaget 
avslås. 

Konsekvenser för barn och unga 
Beslutet förväntas inte få särskilda konsekvenser för barn och unga.  

Ärendets behandling 
I tjänsteutlåtande från tekniska kontoret föreslås utskottet bör föreslå att medborgarförslaget avslås 
med hänvisning till yttrandet från tekniska kontoret.  

Dagens sammanträde 
Tf. teknisk chef Arne Erlandsson redogör för ärendet och svarar på frågor.  
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Ordförande ställer proposition på tekniska kontorets förslag och finner att utskottet beslutar bifalla 
detta.  

Beslutsunderlag 
Tjänsteutlåtande, tekniska kontoret 2024-05-30 
Medborgarförslag 16/23 
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§ 77  Dnr KS 2024/000045-10 

Tekniska chefen informerar 

Kommunstyrelsens utskott för näringsliv, arbetsmarknad och 
tekniska frågors beslut 
Informationen noteras som mottagen.  

Dagens sammanträde  
Tf. teknisk chef Arne Erlandsson informerar om aktuella frågor från tekniska kontoret enligt följande:  

- Tekniska kontorets förberedelser inför O-ringen.  
- Städning av centrum efter tolvskillingsmarkanden.  
- Besiktning av utsmyckningsvajrar i centrum  

 
Ordförande ställer proposition på att informationen noteras som mottagen och finner att utskottet 
beslutar bifalla detta.  
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§ 78 
 

Anmälan av delegationsbeslut 

Kommunstyrelsens utskott för näringsliv, arbetsmarknad och 
tekniska frågors beslut 
Följande delegationsbeslut noteras som anmälda:  
 
• KS 2024/000048 240507 Delegationsbeslut Inv Kost 
• KS 2024/000048 240527 Delegationsbeslut Inv Gatu 
• KS 2024/000048 Förteckning över beslut i trafikärenden 2 maj - 3 juni 2024 

 
 

 


